
Dagsorden til beboerrådsmøde d. 9. december 2018 
 
 
 

1. Formalia 

a. Valg af referent og dirigent 

i) Klara skriver referat 

Astrid er dirigent 

b. Godkendelse af dagsorden 

i) Godkendt 

c. Godkendelse af referat fra sidste beboerrådsmøde 

i) Godkendt 

 

2. Meddelelser 

a. Fra BBS 

i) Elevator i opgang 16 har ikke virket, og elevatorfirmaet prøvede at slippe 

uden om balladen. Leif forsøger at få en undskyldning fra firmaet.  

ii) Ventilation på taget: fungerer ikke optimalt, da der er problemer med 

udsugningen.  

iii) Målere i varmecentralen: hovedmåleren viser, at der er brugt mindre, end 

der er på de andre målere. For at kunne lave en fair afregning, så skal 

målerne vise det samme. FSB ønsker at overtage oversigten over 

forbruget, men det ønskes ikke. BBS gør et stykke arbejde, for at sikre en 

korrekt og fair afregning.  

iv) Cylinder udskiftning: 5 familier mangler at afhente nøgler. Størstedelen af 

cylindrene er ved at være skiftet.  

v) Canabis situation: Leif har forsøgt igennem dialog at løse problemet.  

vi) Lift i kælderen: Tre års periodesyn kommer. Når det sker, så ryger liften 

og affaldsskakterne bliver lukket.  

b. Nyt fra bestyrelsen 

Der er ikke kommet referat fra sidste møde.  

 

3. Aktuelle sager 



a. Diskussion om beboerdemokratiet ved beboermøde 

Snak om ændring af afstemning ved forslag.  

Det kan være problematisk at stemme om store ændringer til Kollegiemøder, da en kun en lille 

procentdel af Solbakkens beboere der møder op. Dvs. folk der af forskellige årsager er 

forhindret i at deltage, ikke har en mulighed for at stemme, og have en mening om ting, der kan 

have stor betydning. Der er et ønske om ændring af procedure for at stemme. Det er 

problematisk, at det ikke er demokratisk, at folk der ønsker, at stemme ikke har mulighed for 

det at bla. praktiske årsager. Urafstemning er blevet forslået. En problematik omkring denne 

form for afstemning er at man går glip af den tilhørende diskussion, og at der skabes for mange 

diskussioner på andre fora. En mulighed er, at der udarbejdes et fyldigt referat, og at der 

stemmes et par dage efter ved en urafstemning. En forlængelse heraf vil være, at der til 

beboermødet kan beslutte om forslaget skal til urafstemning eller kan besluttes på 

beboermødet. Bekendtgørelse 666 bør sendes med ud med dagsordenen forud for 

beboermødet. Ændringer i husordenen undtaget ændringer af formuleringen bør ske med 

urafstemning. Vi kan overveje, om der skal lave en urafstemning om urafstemninger.  

 

Vi skal opfordre til at diskussioner tages direkte med beboerrådet i stedet for på Facebook 

diskussionsgruppen, da det er svært at danne et overblik.  

 

Birgitte fra juraafdelingen i FSB skal kontaktes, da hun kan fortælle, hvilke juridiske muligheder 

vi har. Vi vil gerne inspireres af hvordan andre kollegier forholder sig til afstemninger.  

 

Til bestyrelsesmødet var denne diskussion med på punktet om, hvad der rører sig på Solbakken. 

Der har været forsøgt at holde møder på andre tidspunkter, hvilket ikke har haft en påvirkning 

på antallet af deltagere til beboermødet. 

 

4. Nye forslag og sager 

a. Formulering af husorden vedr. hunde.  

Formuleringen om husorden vedr. hunde bør sendes til Birgitte i FSB for korrekt 

formulering. Der skal også tilføjes, at beboere skal ansøge hos BBS om tilladelse om 

hund. 

Generelt trænger husordenen til en gennemlæsning både hos Birgitte og i beboerrådet.  



b. Ny tekst og nye billeder til fsb.dk og KKIK 

KKIK vil gerne have opdateret tekst og billeder fra Solbakken.  

Klara laver udkast til tekst til KKIK, som beboerrådet får tilsendt til gennemlæsning.  

Der skal tages billeder af en tom lejlighed.  

1 og 3-værelses lejligheder skal kun indbydes internt.  

c. Workshop om hjemfaldspligten 

Til bestyrelsesmødet blev der snakket om en afviklingsperiode på 10 år, status kommer 

formodentligt til næste bestyrelsesmøde. Større økonomisk råderum hvis 

hjemfaldspligten sker tidligere. En mulighed er at FSB får Solbakken i stedet for 

kommunen? Beboerrådet er tilbudt et møde med information om hjemfaldspligt, som vi 

ønsker at deltage i.  

Forslag om workshop om hjemfaldspligten: vi afventer med workshop til vi ved hvilke 

muligheder, som vi har. En mulighed er, at invitere andre kollegier med hjemfaldspligt. 

Desuden kan vi gå til medierne – her skal de øvrige beboere på Solbakken inddrages, så 

vi gør opmærksomme på problemstillingen om hjemfaldspligt. Videre diskussion tages 

på næste beboermøde.  

d. Nyt vaskeri 

Beboerrådet har fået tilsendt en brochure/oversigt over vaskemulighederne. Vi har budt 

på to firmaer. I januar bliver der sat to prøvevaskemaskiner op. Det er vigtigt både at se 

på styresystemet og selve kvaliteten på vasken. Dette punkt diskuteres videre på næste 

beboermøde.  

5. Evt. 

a) Facebook: Forslag om separat Solbakken køb/salg side på Facebook, da vigtige ting 

drukner i Solbakkens diskussionsgruppe. Vi vil pt. ikke oprette en køb/salg-side, da der 

følger for meget ansvar med. I fremtiden skal der på Facebook laves en BBS-side, som 

bruges til at lave opslag på Facebook diskussionsgruppen. Det er vigtigt at være 

opmærksom på at kanalen ikke skal bruges til direkte henvendelser. Beboerrådet 

opretter en side på Facebook side, der bruges til at poste opslag, så vigtige og formelle 

beskeder gives via disse kanaler. Disse sider bruges kun til at komme ud med budskab 

og deltager ikke diskussioner m.m. 

b) Hjemmesiden: Solbakken.info skal lukkes og flettes sammen med solbakken.dk. Der 

skal ryddes op i de to hjemmesider så referater og alt opdateres og samles på en 

hjemmeside.  



c) Oversigt over udlejning af faciliteter: Vi sætter afbestillingsperioden op til 5 dage i stedet 

for 3 dage. Der er stor efterspørgsel på overnatningsfaciliteterne. Vi foreslår, at priserne 

på overnatningsfaciliteterne sættes op fra fx 50 DKK til 75 DKK og 100 DKK til 150 

DKK.  

d) Beboerrådet kan søge penge hos Kollegianerforeningen til at afholde infomøde for nye 

beboere 2 gange om året forår/efterår. Videre snak tages på næste møde.  


